

Awards for Wenzhou University International Students taking HSK

(Approved by the 71st Presidents' Meeting on June 8, 2020)

HSK is an international standardized Chinese Language Proficiency Test for non-native Chinese speakers (including foreigners, overseas Chinese, and Chinese minorities). As the only test center in Wenzhou, WZU holds HSK 3 and up levels periodically. In order to facilitate the international usage of the Chinese language, promote understanding of Chinese culture, and improve Chinese language proficiency of WZU international students, WZU decides to give special awards to international students who attend and score high in the HSK tests held by WZU during their academic years.

I. Applicable Candidates

1. International students matriculated in WZU's degree-awarding academic programs;
2. International students attending HSK held at the WZU test center.

II. Application Time

Applicants must submit relevant materials to the Office of Chinese Testing International at the College of International Education (Overseas Students Education and Services) within 15 days after the application notice is announced.

III. Scholarship Categories and Coverage

1. Passing Scholarship

Type A: CNY 350 for international students who pass the HSK 3 (only applicable to students admitted from academic year 2016 to 2018)

Type B: CNY 450 for international students who pass the HSK 4

Type C: CNY 550 for international students who pass the HSK 5

Type D: CNY 650 for international students who pass the HSK 6

Each student can apply *Passing Scholarship* only once for whichever type above during their whole study time in WZU.

2. Excellence Scholarship

In order to encourage students to get better performance in the HSK tests, extra bonus will be given to students who get high scores. Extra bonus = (Test Score - 180) * CNY 10

Students can attend each HSK level test multiple times, and apply repeatedly for *Excellence Scholarship*, but the extra bonus will depend on the performance in the HSK. From the second time on for each level: Extra Bonus = (Current Test Score - Previous Test Score) * CNY 10

Note: The total score of HSK is 300, and students, whose score is higher than 180, are qualified.

IV. Application Materials and Rules

1. Application Form for WZU HSK Scholarship

2. Copy of *HSK Certificate*. If the *HSK Certificate* hasn't been received or is lost upon applying, a screenshot print of the test result page from the international website of Chinese language test will do.

V. This measure shall go into effect as of the date of promulgation, and College of International Education (Overseas Students Education and Services) shall be responsible for its interpretation.

Attention: According to *Higher Education Quality Guidance for International Students Studying in China (for Trial Implementation)* promulgated by the China's Ministry of Education in September 2018, international students studying in Chinese higher education institutions (HEIs) with Chinese as the instruction language should pass HSK 5 upon graduation, international students (undergraduate level) studying in Chinese HEIs with English as the instruction language should pass HSK 4 upon graduation, and international students (postgraduate levels) studying in Chinese HEIs with English as the instruction language should pass HSK 3 upon graduation.

温州大学国际学生汉语水平考试（HSK）奖励办法

（经 2020 年 6 月 8 日第 71 次校长办公会审议通过）

中国汉语水平考试（简称 HSK）是为测试母语非汉语者（包括外国人、华侨和中国少数民族考生）的汉语水平而设立的国际标准化考试。温州大学作为温州地区唯一的 HSK 考点，定期组织温州地区 HSK 三级及以上级别的考试。为促进汉语国际推广，扩大汉语言文化的国际影响力，提高温州大学国际学生的汉语水平，学校对在校期间参加并通过温州大学考点举办的 HSK 考试且取得优异成绩的学生给予专项奖励。

一、申请人资格

- 1.温州大学在读学历生；
- 2.入学后在温大考点参加 HSK 考试的国际学生。

二、申请时限

申请人应在申请通知发布之日起 15 天内将申请材料送到国际学院（留管部）汉考国际办公室。

三、奖学金种类与标准

1.达标奖学金。本奖学金分为四类。

A 类：HSK 三级通过者 350 元（仅适用于 2016-2018 入学的学历国际学生）；

B 类：HSK 四级通过者 450 元；

C 类：HSK 五级通过者 550 元；

D 类：HSK 六级通过者 650 元。

在校期间每生仅限申请每类奖学金一次。

2.优秀奖学金。为鼓励学生在考试中取得优异成绩，通过考试且成绩优秀者可获得额外奖励，计算公式为（实际获得分数-180）*10 元。学生可根据自身需求多次参加每个等级考试，多次申请同等级优秀奖学金，二次申请的计算公式为（第二次考试成绩-第一考试成绩）*10 元，依此类推。

*注：HSK 总分为 300 分，考试中达到 180 分者视为通过。

四、申请材料与规则

- 1.《温州大学 HSK 奖学金申请表》；
- 2.《汉语水平等级考试证书》复印件，若申请截止日前未收到证书或证书遗失可提供汉考国际网站成绩页面截图打印件。

五、本办法自发布之日起施行，由国际学院（留管部）负责解释。

提示：根据中国教育部《来华留学生高等教育质量规范（试行）》通知（教外〔2018〕50 号）要求，以中文为专业教学语言的学科、专业中，来华留学生毕业时中文能力应当达到《国际汉语能力标准》五级水平。以外语为专业教学语言的学科、专业中，来华留学生毕业时，本科生的中文能力应当至少达到《国际汉语能力标准》四级水平，硕士研究生、博士研究生的中文能力应当至少达到《国际汉语能力标准》三级水平。